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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Macieja Nowickiego

Szanowny Panie Ministrze!
To ju¿ kolejny rok, w którym obfite deszcze i wezbrane rzeki zagra¿aj¹ mieszkañcom wielu regionów

naszego kraju. W ostatnich tygodniach odnotowaliœmy wiele lokalnych podtopieñ i powodzi, szczególnie
w po³udniowej czêœci kraju: w Ma³opolsce, na Podkarpaciu czy Dolnym Œl¹sku. Tragiczne skutki coraz
bardziej nieprzewidywalnej pogody pokazuj¹ nieskutecznoœæ podejmowanych dzia³añ przeciwpowo-
dziowych. Zagro¿enie ¿ycia i ogromne straty materialne w wyniku powodzi powinny skutecznie moty-
wowaæ do dzia³añ zapobiegawczych. Poziom nak³adów finansowych na utrzymanie i konserwacjê
infrastruktury przeciwpowodziowej jest niestety niewystarczaj¹cy. Zbyt ma³o jest inwestycji, a konser-
wacje wykonywane s¹ wed³ug ustalonego harmonogramu, a nie wed³ug potrzeb.

W wyniku ostatnich opadów równie¿ w województwie kujawsko-pomorskim, w rejonie Modzerowa
i Wistki Królewskiej w gminie W³oc³awek, dosz³o do licznych sytuacji powodziowych. Bezpoœrednie
s¹siedztwo zbiornika w³oc³awskiego, a tak¿e wzrost intensywnoœci opadów, a co za tym idzie podniesie-
nie siê poziomu wód gruntowych, spowodowa³y podtopienie wielu budynków mieszkalnych i gospodar-
czych. Oprócz ulewnych deszczy powodem tego by³y zanieczyszczone i pozarastane rowy odwadniaj¹ce,
które nie nad¹¿a³y z odprowadzaniem wody. Inspektorat RZGW we W³oc³awku, odpowiedzialny za
utrzymanie dro¿noœci rowów odwadniaj¹cych, poinformowa³, ¿e nie posiada œrodków bud¿etowych na
systematyczne prace konserwacyjne.

W ubieg³ych latach oczyszczanie i konserwacja rowów odbywa³y siê kilka razy w roku i nie dochodzi-
³o do tak czêstych przypadków podtopieñ. Obecnie, ze wzglêdu na drastyczne ograniczenie œrodków fi-
nansowych, prace udra¿niaj¹ce wykonywane s¹ tylko raz w roku. W efekcie piwnice domów po³o¿onych
ni¿ej s¹ w Modzerowie i Wistce Królewskiej stale zalewane. Systematyczne podtapianie spowodowa³o, i¿
w wielu budynkach od kilkunastu tygodni stoi woda, przez co szybko pogarsza siê ich stan techniczny.
Zalane piwnice to dodatkowe zagro¿enie dla zdrowia i ¿ycia mieszkañców z uwagi na mo¿liwoœæ pora¿e-
nia pr¹dem.

Szanowny Panie Ministrze!
Proszê o uporz¹dkowanie zaistnia³ego stanu i pilne podjêcie systematycznych dzia³añ zapobiega-

j¹cych zagro¿eniom powodziowym na terenie gminy W³oc³awek.

Z powa¿aniem,
Andrzej Person




